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Burgemeester & wethouders 
 

Datum 23 september 2024 

Onderwerp 
Impact en gevolgen natuurdoelanalyses voor gemeente Hoogeveen 

Wij willen 
Ruimte geven aan activiteiten in het algemeen belang voor inwoners, ondernemers en 
organisaties binnen de grenzen van wet- en regelgeving en met respect voor 
natuurwaarden. 

Wij besluiten 
1. Het beslisdocument fase 2 vast te stellen voor het project Natuurdoelanalyses voor 

gemeenten Hoogeveen en De Wolden. 
2. De aanbevelingen over te dragen aan de directie voor verdere verwerking in de lijn. 
3. De raad te informeren per brief. 

Want 
1. Met het beslisdocument fase 2 ronden we het project af en bepalen we de 

aanbevelingen voor het vervolg. 
2. De aanbevelingen zijn voorgelegd aan CMT en directie; de directie is ermee akkoord 

gegaan in afwachting van de besluiten van de colleges. 
3. Met deze brief stellen we de beide gemeenteraden op de hoogte van de afronding van 

dit project, de aanbevelingen en het vervolg. 

Maar 
Het is van belang dat de aanbevelingen worden belegd in de organisatie en opgevolgd. 
De uitvoering ervan vraagt tijd en aandacht. De sturing op de uitvoering gebeurt in de 
lijn en via de betreffende programma’s.  

Achtergrond 
Eerdere besluitvorming college 
 
De eerdere besluitvorming van het college is van oktober 2023 over een eerste 
inventarisatie. Het huidige voorstel gaat over een evaluatie van projecten en 
evenementen en de lessen die eruit te trekken zijn in het algemeen.  
 
Maatregelen n.a.v. natuurdoelanalyses 
 
In opdracht van het ministerie van LNV maakten alle provincies een programma inclusief 
natuurdoelanalyses vanuit een Nationaal Programma Landelijk Gebied (NPLG). Een 
natuurdoelanalyse beschrijft hoe het gaat met de natuur in een gebied, of en welke 
problemen er zijn en in welke richting maatregelen nodig zijn om de natuur gezond te 
maken. In het recent gepubliceerde regeerakkoord staat dat het NPLG wordt geschrapt 
en dat er een gebiedsspecifieke aanpak voor in de plaats komt. Het Kabinet committeert 
zich aan de verplichtingen die volgen uit wet- en regelgeving voor natuur, biodiversiteit 
en klimaat. Ook voor luchtkwaliteit, water en stikstof wil het Kabinet resultaten boeken.  
 
Gevolgen voor onze gemeente 
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In deze opdracht hebben we onderzocht wat de gevolgen en mogelijkheden zijn van de 
natuurdoelanalyses voor ruimtelijke en fysieke ontwikkelingen in de gemeente. Wat is 
nog mogelijk en wat vraagt aanpassing of nader onderzoek. 
 
De opdracht is afgerond en heeft waardevolle conclusies en adviezen opgeleverd.  
 
In de eerste fase van inventarisatie is geconcludeerd dat veel evenementen en projecten 
(woningbouw, infrastructuur, bedrijfsuitbreiding) nog doorgang kunnen vinden. Voor een 
aantal projecten vraagt dit nader onderzoek en nadere afwegingen, maar die worden 
binnen dat betreffende project onderzocht. De redenen zijn dat er geen onderzoek naar 
stikstofuitstoot nodig is. Of de initiatiefnemers doen stikstofonderzoek en nemen daarop 
maatregelen, bijvoorbeeld door de inzet van elektrisch materieel in de bouwfase.  
 
In fase 2 hebben we een evaluatie gedaan van een aantal projecten en evenementen en 
de lessen die eruit te trekken zijn in het algemeen. Hierover is bijgaand beslisdocument 
opgesteld. Daarin staan deze aanbevelingen toegelicht: 
 

1. Hanteer als doelen bij vergunningverlening: dienstverlening en 
natuurbescherming 

2. Stel een afwegingskader op voor vergunningverleners 
3. Stel een informatieblad op voor de initiatiefnemer bij aanvraag 
4. Vul de considerans in de vergunning aan bij verlening 
5. Onderzoek hulp van RUD of Provincie  
6. Verken een aanpassing van de APV  
7. Ondersteun de uitwerking van een Maatlat groene klimaatadaptatieve 

gebouwde omgeving 
 

De financiële gevolgen zijn  
De aanbevelingen worden in de SWO neergelegd om uit te werken. Vooralsnog is niet de 
verwachting dat er extra middelen hiervoor nodig zijn. 

Alternatieven  
Een alternatief is om de aanbevelingen niet op te volgen. We kunnen afwachten wat er 
landelijk op ons af komt. Dat is niet te adviseren omdat we dan geen onderbouwd advies 
kunnen geven aan initiatiefnemers met vergunningaanvragen. Een vraag die altijd 
terugkomt: is een stikstofonderzoek voor mij wel of niet nodig? Zonder afwegingskader 
en onderbouwd advies, kunnen we niet veel anders dan alle initiatiefnemers verplichten 
een tijd en geld kostend stikstofonderzoek te laten doen.  

Communicatie 
Via een brief aan de gemeenteraad. 

Bijlagen  
- Beslisdocument fase 2: afronding project en aanbevelingen 
- Overzicht uitvoering van aanbevelingen  
- Brief gemeenteraad 
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